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BR.0012.3.2019 

Protokół 

z posiedzenia połączonych Komisji Infrastruktury: Społecznej i Spraw Obywatelskich  

oraz Technicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Niemczy, 

które odbyło się 19 lutego 2019 roku.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.00 w sali posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy  

w Niemczy. Obradom połączonych Komisji przewodniczył Pan Andrzej Osipowicz - 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego. 

W posiedzeniu połączonych komisji, na ogólną liczbę 14 Radnych, udział wzięło 14 Radnych  

W posiedzeniu połączonych komisji uczestniczyli: Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Niemczy Paulina Dziedzic, Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza Jarosław Węgłowski, 

Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska, Skarbnik Gminy Marta Żłobnica – Wnuk, 

Kierownicy Referatów Urzędu Miasta i Gminy Niemcza, Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej wraz z pracownikami, Sołtysi oraz zaproszeni goście - lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Współpraca z lokalnymui przedsiębiorcami w promowaniu lokalnych produktów – 

„Święto Miodu i Wina”. 

3. Funkcjonowanie Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego – realizacja Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Niemcza na lata 2014 – 2020 (Uchwała Nr XXXIX/229/14 

Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 30 maja 2014 roku). 

4. Analiza współpracy referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego z organizacjami 

pożytku publicznego działającymi na terenie Gminy, pomoc przy składaniu wniosków 

o dotacje. 

5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

6.  Opiniowanie projektów uchwał. 

7. Sprawy różne. 

Ad 1. Przewodniczący Andrzej Osipowicz otworzył posiedzenie połączonych komisji. 

Przedstawił porządek obrad. 



2 
 

Ad 2. Przewodniczący obrad otwierając punkt obrad poświęcony współpracy z lokalnymui 

przedsiębiorcami w promowaniu lokalnych produktów – „Święto Miodu i Wina”, poprosił  

o zabranie głosu zaproszonych do udziału w posiedzeniu lokalnych przedsiębiorców. Jako 

pierwsza zabrała głos Pani Karolina Klimek, prowadząca Piernikarnię Śląską - „żywe muzeum” 

tradycji regionu w Niemczy. Dziękując za zaproszenie zwróciła uwagę na znaczenie 

współpracy z lokalnymi przedsiębiorcami i rozpowszechnianie idei produktów lokalnych  

w dziedzinie promocji i turystyki. Następnie głos zabrał Pan Marek Dymkowski, który 

opowiadając o prowadzonej przez siebie Winnicy Niemczańskiej, zaprezentował walory 

swoich produktów. Podkreślił znaczenie współpracy pomiędzy samorządem  

a przedsiębiorcami oraz wskazał na jej wymierne korzyści. Zwrócił uwagę na to, że niestety 

wiedza osób które odwiedzają Niemczę na temat naszych lokalnych produktów jest niewielka. 

Zaproponował, aby połączyć producentów lokalnych produktów pod egidą samorządu,  

i zorganizować jedno wspólne przedsięwzięcie/święto miodu, wina i innych produktów 

pochodnych, podczas którego mogłyby być zaprezentowane szerszemu gremium. Radni Rady 

Miejskiej w Niemczy oraz Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza wyrazili aprobatę dla 

inicjatywy. Założenia organizacji święta zostaną omówione podczas odrębnego spotkania. 

Radni nie mieli wiecej pytań. 

Ad 3. Funkcjonowanie Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego – realizacja Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Niemcza na lata 2014 – 2020 przedstawiła Kierownik Referatu Pani 

Kamila Pankiewicz – Krawiec. Pełna informacja za 2018 rok stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Radna Edyta Mielnik zwróciła uwagę, że pewne działania dotyczące oznakowania w Podlesiu 

omówione przez Panią Kierownik zostaly zrealizowane przez mieszkańców Sołectwa Podlesie, 

przy współpracy z powiatem bez pomocy gminy. Na pytanie Radnej o ścieżkę kulturowo-

turystyczną będącą przedłużeniem ul. Dębowej w kierunku Wojsławic odpowiedziała Pani 

Karolina Klimek, która krótko wyjaśniła założenia projektu, gdzie Gmina Niemcza jest również 

partnerem. Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad 4. Analizy współpracy referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego z organizacjami 

pożytku publicznego działającymi na terenie Gminy, dokonała Inspektor Izabela Zamirska- 

Rajek pracownik referatu. Informacja o rozliczeniu dotacji za 2018 rok załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. Radni nie mieli pytań. 

Ad 5. Informację z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
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załącznik nr 4 do niniejszego protokoł, omówił Pan Jan Prokop Przewodniczący Komisji. 

Radna Wiesław Kajrys poprosiła o inormację w zakresie składu osobowego Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Pan Jan Prokop przedstawił skłąd osobowy 

komisji. Radni nie mieli wiecej pytań. 

O godz. 16.00 Przewodniczący obrad ogłosił przerwę. Obrady połączonych komisji zostały 

wznowione o godz. 16.15. 

Ad 6. Przewodniczący Andrzej Osipowicz przystąpił do opiniowania projektów uchwał: 

1) w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej sołectwa Nowa Wieś 

Niemczańska przedstawiła Pani Urszula Adamczyk Kierownik Administracyjny 

Urzędu Miasta i Gminy Niemcza. 

Na pytanie Radnej Edyty Mielnik czy podczas zebrań wiejskich będzie obecny Burmistrz 

Miasta i Gminy Niemcza, Kierownik Administracyjny udzieliła odpowiedzi twierdzącej. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych. 

2) w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej sołectwa Pzrerzeczyn - 

Zdrój przedstawiła Pani Urszula Adamczyk Kierownik Administracyjny Urzędu 

Miasta i Gminy Niemcza. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych.  

3) w sparwie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomnosci zwierząt na terenie Gminy Niemcza w 2019 roku” 

przedstawił Pan Jerzy Jasięga Inspektor Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Gospodarki Nieruchomościami i Działalności Gospodarczej. 

Radny Stanisław Pelc zwrócił uwagę na uciążliwość zachowań swobodnie biegających po 

mieście psów. Pan Inspektor zwrócił uwagę, że jest to powtarzający się rokrocznie problem  

i poprosił o informację telefoniczną w każdym takim przypadku, zapewnił o swojej 

natychmiastowej interwencji. Radni podjęli dyskusję na temat uświadamiania właścicielom 

czworonogów wagę odpowiedzialności za zachowania ich podopiecznych. Radni nie mieli 

wiecej pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych.  
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4) w sprawie zarzadzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej sołectwa 

Ligota Mała przedstawiła Pani Urszula Adamczyk Kierownik Administracyjnych 

Urzędu Miasta i Gminy Niemcza. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych. 

5) w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania pozbawiania oraz wysokości 

stypendiów sporotwych dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe omówiła 

Kierownik Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego pani Kamila Pankiewicz – 

Krawiec. 

Radni poprosili o wyjaśnienie zapisów dotyczących okoliczności oraz warunków odmowy 

przyznania stypendium. Kierownik wskazała na zapisy paragrafu 10. Nastąpiła wielowątkowa 

niekontrolowana dyskusja Radnych na temat projektu. Radni nie mieli wiecej pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych. 

6) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2019-2022 przedstawił Przewodniczący Gminnej Komisji Problemów 

Alkoholowych Pan Jan Prokop. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 14 Radnych. 

7) w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju sołectwa Gilów (z wyłączeniem wsi Gola 

Dzierżoniowska) przedstawiła Inspektor Izabela Zamirska - Rajek pracownik 

Referatu Budownictwa i Rozwoju Lokalnego Urzędu Miasta i Gminy Niemcza. 

Radna Edyta Mielnik poparła inicjatywę sołectwa. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 13 Radnych. 

8) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2019 rok 

omówiła Pani Marta Żłobica – Wnuk Skarbnik Gminy. Skarbnik Gminy wskazała 

m. in. na zmianę planu dochodów oraz wydatków w ziązku z przyznaniem środków 

finansowych w wysokości 150 tys. zł na realizację w gminie programu Rządowego 

Senior + . Omówiła również zwiększenia wydatków przewidziane na działalność 

świetlic a także związane z wypłata świadczeń pomocy społecznej. 
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Radna Edyta Mielnik poprosiła o wyjaśnienie zwiększenia planu wydatków w rozdziale 92109 

oraz zmniejszeń w rozdziale 92120. Inspektor Izabela Zamisrska – Rajek wyjaśniła sprawę 

aplikowania o środki finansowe we współpracy z Letohradem na realizację projektu 

związanego z remontem baszty, który jest na etapie uzgodnień. W związku z powyższym 

zaangażowane do wykonania w I półroczu 2019 roku w rozdziale 92120 środki finansowe nie 

zostaną wydane. Radna Edyta Mielnik na pytanie o to kto będzie zarządzał lokalem przy ul. 

Ogrodowej po przystosowaniu go na Klub Senior +, Zastępca Burmistrza Bożena Rynkowska 

odpowiedziała, że lokal będzie w zarządzie Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy a miejsce 

zostanie zmodernizowane, podniesiony jego standard i będzie przeznaczony przede wszystkim 

dla seniorów. Zgodnie z wytycznymi projektu nie będzie możliwości wynajmowania lokalu na 

inne cele. Radni podjęli wielowątkową dyskusję na ten temat. 

O godz. 17.18 Radny Miłosz Wrzesiński opuścił obrady. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu uchwały. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 13 Radnych. 

 

Ad 7. Sprawy różne.  

Radna Wiesława Kajrys przedstawiając sprawę mieszkańców ul. Bolesława Chrobrego  

i utrudnionego dojazdu do garaży, poprosiła o załatwienie sptrawy a Radni będą za zmianami 

w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Na pytanie Radnej Alicji Borodajko w sparwie ul. Kolejowej, Kierownik Referatu 

Budownictwa i Rozwoju Lokalnego poinfomowała, że Gmina jest obecnie na etapie 

projektowym uwzgledniającym zmiany w sieci wodociągowej i gazowej. Kierownik 

przekazała Radnym do rozpowszechnienia informację o spotkaniu w zakresie pozyskiwania 

srodków finansowych na wymiane źródeł ciepła dla przedsiębiorców, 5 marca 2019 roku. 

Burmistrz Jarosław Węgowski na pytanie Radnej o postępy prac w budowie ścieżki do 

Wojsławic poinformował, że inwestycja jest już w fazie realizacji, gmina wystąpiła o wydanie 

pierwszych decyzji na wycinkę drzew i porządkowanie terenu, a także został wyłoniony 

wykonawca. Starostwo na bieżąco informuje Gminę o podejmowanych działaniach w ramach 

tej inwestycji. 

Radni podjęli temat funkcjonowania przychodni lekarskiej w Niemczy, zwrócono uwagę na 

godziny pracy przychodni. Niestety jest to przychodnia prywatna i gmina nie ma możliwości 

interwencji w tej sparwie. 
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Radny Stanisław Pelc zwrócił uwagę na budynek zloaklizowany w Niemczy Rynek 20. Prezes 

Przedsiębiorstwa Komunalnego poinformowała, że ten oraz kilka innych budynków 

zlokalizowanych w Niemczy i stanowiących zagrożenie zostało zgłoszonych do Inspektora 

Budowlanego z wnioskiem o wydanie stosownych decyzji. 

Radna Alicja Borodajko podziękowała za zmatowienie szachownicy w Rynku, jest 

bezpieczniej. Radna Edyta Mielnik podziękowała Pani Prezes Elzbiecie Szymańskiej za 

szybkie interwencje w zakresie uzupełnianai wody w Podlesiu. 

Radny Stanisław Pelc zapytał czy wyjazd z DINO na drogę Nr 8, który jest niebezpieczny ze 

zwzgledu na wysypany gryz. Kierownik Kamila Pankiewicz- Krawiec wyjaśniła, że budowlane 

przepisy szczegółowe/warunki techniczne regulują szerokość zjazdu z drogi w takim miejscu. 

Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz przedstawił Radnym plan wyjazdowego 

posiedzenia połączonych komisji, zaplanowanego w dniu 11 marca o godz. 14.00. Posiedzenia 

będzie miało formę wizji lokalnej oczyszczalni scieków zlokalizowanych na terenie Gminy 

Niemcza. 

Przewodniczący obrad przedstawił Radnym regulamin przyznawania nagórd Rady Miejskiej  

w  Niemczy dla osó szczególnie wyróżniajacych się – Radni przyjęli regulamin jednogłośnie. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Andrzej Osipowicz zamknął 

posiedzenie połączonych komisji. 

Komisje zakończyły posiedzenie o godz. 18.00  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej  
i Rozwoju Gospodarczego 

  
(-) Andrzej Osipowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała Agnieszka Borowska, Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej 


